
Schůze komise pro životní prostředí 14. 3. 2024

Přítomni: Martina Řebíček, Martin Mach, Ivana Zikmundová, Markéta Marešová, Johana Benešová, 
Vlastimil Osoba, David Stella

Program:

1) Informace z Rady MČ – M. Mach

- nájemkyně Kavárny pod Normou projevila zájem o pronájem pozemku kolem jabloně, který 
byl v minulém roce využíván neoprávněně, včetně instalace houpačky. Panuje obava 
z poškození jabloně zatížením půdy kolem stromu, proto bylo navrženo vybudování „podia“ 
kolem kmene. Nájemkyně propočítá náklady a zváží situaci.

- Předzámčí – předání parku se komplikuje, obtížné jednání s dodavatelem. – víc nemám

2) Akce čištění pramene Trhlina ve Vinořském parku – sobota 16. 3. 2024, 9:00
- přizváni jsou starší skauti, rybáři se akce nemohou akce, kolize termínu s výroční schůzí, 

příště by se na podobné akci rádi podíleli.
- Vybavení: holínky, případně rybářské kalhoty, železné hrábě, lopata, kbelík, motorová pila,
- Svačina, drobné občerstvení pro děti

  
3) Povalový chodník u rybníka Velká obůrka, podél Vinořského potoka, je nutné založit na beton a 

železo, trvale podmáčené. Řeší p. Antoš, M. Marešová se ho zeptá.

4) David Stella informoval o projektu, který se zvažuje na pozemku v sousedství hráze, různé 
pohybové i naučné aktivity, finančně náročné, částečně nutný dozor. David řeší s p. Biskupem, 
bude nás dále informovat (projektový záměr zaslán mailem).  

5) Plocha pro hřiště v Žabokřiku

- Byly provedeny rozbory navážky a jedná se o stavební odpad, není to kontaminované, ale 
není to zemina, nedá se využít pro modelování terénu, musí se vybagrovat a odvézt, drahé.

- Bylo by možné čerpat na to nějakou dotaci? Asi ne, není to ekologická zátěž.
- Je potřeba odhalit zasypané stromy.
- Může někdo z Vinoře pomoci s vybagrováním (pokrytí části nákladů)?  
- Martina zjistí, zda by se část materiálu nedala odvézt na kompostárnu 
- Pozemek stále ještě není převeden z developera na MČ
- Bylo by vhodné o tom napsat krátký článek do VN a informovat, proč se nic neděje (uplynul 

skoro rok od dotazníku k využití)

6) Pole „Kamenný stůl“ – pokud se podaří získat prostředky, aby MHMP pozemek vykoupil, zamyslet
se nad využitím (Vlasta navrhuje louka – stepní společenstvo, existuje málo chráněných lučních 
společenstev, návaznost na Územní systém ekologické stability (ÚSES) regionální biocentrum 
NPP Vinořský park, Johana navrhuje extenzivní sad na louce, příp. další alej, Martin – druhá psí 
loučka) 

7) Martina Řebíček informovala o konferenci v Hradci Králové (červen 2024), není zájem o účast, 
odpady nejsou primárně téma pro řešení v komisi. David Stella navrhuje zaměřit se na téma 
komunitní energetiky, Johana B. přislíbila zprostředkovat informace ke komunitní energetice 
z MMR.

8) Ivana Zikmundová – doplnila svoje podněty k sázení stromů na území MČ se zapojením 
veřejnosti, podporuje to vybudování vztahu k místu, osvojení dovedností.

Zapsala: Johana Benešová     


